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ACTA NÚM. 51 

 
 
Comissió d’Afers Acadèmics: 
 
Vicent Borrás Català (en substitució de  
Joan Botella Corral) 
Albert Branchadell Gallo 
Joan Carbonell Manils 
Jaume Farrés Vicén 
Isabel Fernández Alonso 
Vicent Fonollosa Pla 
Daniel Franco Puntes 
Joaquín Gairín Sallán 
Fernando García del Pino 
Manuel Antonio López Béjar 
Margarita Martí Nicolovius 
Maite Martín Ibáñez 
Vicente Martínez Perea 
Montserrat Masoliver Puig 
Antoni Méndez Vilaseca 
Sara Moreno Colom  
Francisco José Morente Valero 
Diego Prior Jiménez 
Gemma Puigvert Planagumà 
Maria José Recoder Sellarés 
Bruno Sánchez Llordés 
María Valdés Vázquez 
Esther Zapater Duque 
 

A Bellaterra, a les 15.00 h del dia 21 de 
novembre de 2017, es reuneixen, a la 
sala d’actes del Rectorat i sota la 
presidència del vicerector de Programació 
Acadèmica i de Qualitat, doctor Josep 
Ros Badosa, els membres de la Comissió 
d’Afers Acadèmics assenyalats al marge. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S’han excusat d’assistir a la reunió el doctor Joan Botella Corral i la doctora María 
José Feijóo Rey.  
 
No hi assisteixen el doctor Màrius Martínez Muñoz, el doctor Diego Castro Ceacero, la 
senyora Mercè Terés Magrí ni el senyor Juan José Bravo San José. 
 
Hi assisteixen, amb veu i sense vot, la doctora Maite Carrassón López de Letona, la 
senyora Sílvia Altafaja Vela, la senyora Maria Pau Álvarez del Castillo i la senyora 
Montserrat Balagueró Baró.  
 
Hi actua com a secretària la senyora María Matarredona Santonja, lletrada del Gabinet 
Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió. 
2. Informe de l’Equip de Govern 

2.1. Informe del president de la Comissió. 
2.2. Informe de la directora de l’Escola de Postgrau. 
2.3. Informe d’altres membres de l’Equip. 
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3. Formació contínua. 
3.1. Proposta de títols de màster propis i diplomes de postgrau de nova creació 
i elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau. 
3.2. Aprovació dels plans d’estudis de màsters propis i diplomes de postgrau de 
nova creació i de renovació amb modificacions, per delegació del Consell de 
Govern.  
3.3. Informació sobre nous cursos d’especialització. 

4. Graus.  
 4.1. Aprovació d’itinerari de simultaneïtat. 
 4.2. Modificació d’itinerari de simultaneïtat. 
 4.3. Modificació de denominació de títol de grau.  
5. Extinció de titulacions de màster universitari. 
6. Criteris de programació. 

6.1. Aprovació de les tipologies docents de la UAB. 
6.2. Aprovació dels criteris de programació dels estudis de la UAB. 
6.3. Aprovació de la proposta de programació de màsters universitaris a la UAB 
per al curs 2018-2019.  
6.4. Aprovació de noves propostes de programació de grau per al curs 
acadèmic 2019-2020. 

7. Concessió de premis extraordinaris de titulació, per delegació del Consell de 
Govern. 
8. Assumptes de tràmit. 
9. Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
El director del Departament de Sanitat i Anatomia Animals sol·licita la modificació del 
primer paràgraf del punt 3, i en proposa un nou redactat. Els membres de la Comissió 
accepten la modificació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda aprovar l’acta 
corresponent al dia 24 d’octubre de 2017. 
 
 
2. Informe de l’Equip de Govern 
 
2.1. Informe del president de la Comissió 
 
El president recorda que va enviar als membres de la Comissió tres documents com a 
informació addicional de l’informe, referits al calendari de programació i implantació del 
període de 2018-2019 a 2020-2021; les conclusions dels grups de treball sobre les 
denominacions dels estudis de grau, i la matrícula del curs 2017-2018. Exposa que en 
resumirà succintament el contingut. Pel que fa a la matrícula, afegeix que el 
vicerectorat està concertant entrevistes amb els centres per parlar de la matrícula 
d’aquest curs, de l’evolució de la matrícula durant els darrers cursos i de l’evolució de 
la primera preferència al llarg dels anys, la qual cosa seria un dels indicadors de la 
salut dels estudis. Així mateix, el president al·ludeix a un quart document enviat referit 
a la segona etapa del procés d’implementació de les noves tecnologies en la docència.  
 
A més, el president informa que el dia 10 de novembre va tenir lloc una Comissió de 
Programació i Ordenació Acadèmica (CPOA) del Consell Interuniversitari de 

http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/AFERS_ACADEMICS/21-11-2017/Punt6_3/ProposataAcord6_3.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/AFERS_ACADEMICS/21-11-2017/Punt6_3/ProposataAcord6_3.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/AFERS_ACADEMICS/21-11-2017/Punt6_4/PropostaAcord6_4.htm
http://webs2002.uab.es/o-coordinacio-institucional/1_Comissions/AFERS_ACADEMICS/21-11-2017/Punt6_4/PropostaAcord6_4.htm
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Catalunya, en què es va presentar l’actualització de la programació universitària per 
als cursos 2018-2019 i 2019-2020. Explica que també en aquesta reunió es va tractar 
del tema del procés d’incorporació de la UAB als graus en Bioinformàtica, i  en 
Filosofia, Política i Economia, coordinats per la UPF. En aquest sentit, transmet que 
s’està fent el possible per dur a terme el procés d’implantació com més aviat millor, 
però que encara no hi ha una data concreta.  
 
Així mateix, el president explica que en la CPOA es van presentar les conclusions dels 
grups de treball sobre les denominacions dels estudis de grau, tant sobre les 
denominacions dels graus en si com sobre la conveniència que els estudis de 180 
crèdits ECTS tinguessin una denominació específica que els diferenciés dels graus de 
240 crèdits. Afegeix que no s’han reunit tots els grups de treball, i que la conclusió 
general que s’extreu és que no s’ha complert l’objectiu de la DGU de reduir el nombre 
de denominacions dels títols, atès que ha quedat palès que aquesta diferenciació és 
més aviat un valor afegit, i que l’oferta d’estudis que tenen els estudiants que volen 
accedir a la universitat, que en alguns casos s’assemblen molt, no dona lloc a 
confusió, ja que reben suficient informació. El president recalca que el primer grup en 
presentar les conclusions va ser el grup coordinat per la UAB, i exposa que tampoc no 
es va arribar a cap acord pel que fa a la denominació específica dels títols de 180 
crèdits ECTS, a excepció dels àmbits de les tecnologies i de l’arquitectura.  
 
Pel que fa al resultat de la matrícula, el president exposa que es donarà informació 
addicional a les reunions sectorials que es faran als centres, i projecta un document 
amb les dades de matrícula comparades dels cursos 2016-2017 i 2017-2018 en data 
10 de novembre. Explica que en els centres propis hi ha un total de 45 estudiants més, 
mentre que en els centres adscrits hi ha 45 estudiants menys, la qual cosa fa que el 
total d’alumnes de nou accés dels dos cursos sigui 7.794. Quant als graus, exposa que 
hi ha un descens de 388 estudiants i de 15.829 crèdits matriculats. Pel que fa als 
màsters, informa que hi ha 58 estudiants matriculats més, i que la tendència a l’alça 
dels cursos anteriors s’està estabilitzant. Respecte a la matrícula en els estudis de 
doctorat, afegeix que està al 68% del previst. Continua explicant que s’ha detectat que 
els alumnes es matriculen de menys crèdits que en cursos anteriors i exposa les xifres 
per centres.  
 
Tot seguit, el president recorda que s’ha engegat un procés d’implementació de les 
noves tecnologies en la docència, que la primera etapa era la implementació de la 
plataforma Moodle i que ja es va fer el procés de comunicació i desplegament als 
centres. Explica que es planteja una segona etapa amb la voluntat de consolidar el 
professorat, perquè pugui treballar i explotar totes les possibilitats que dona Moodle, 
establir nous mòduls segons les necessitats detectades, desenvolupar el sistema 
antiplagi i poder analitzar les dades per extreure’n informació útil per als coordinadors i 
el professorat. Afegeix que en una propera sessió convidarà la doctora Mercè Rollán 
per tal que presenti aquesta implantació a la Comissió. 
 
Per acabar, el president informa que ja s’han resolt els concursos interns de les places 
de gestors de la qualitat, tot i que un candidat hi ha renunciat. Continua explicant que 
la resolució dels concursos és important per generar les estructures de qualitat, que 
són les comissions de qualitat dels centres, la Comissió de Qualitat de la UAB i l’eina 
de suport informàtic a la qualitat. Afegeix que queda pendent l’elaboració de la 
normativa d’enquestes de la UAB i recorda la intensa feina feta per l’OQD al llarg 
d’aquest any.  
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2.2. Informe de la directora de l’Escola de Postgrau 
 
La directora de l’Escola de Postgrau i de la Formació Contínua s’ha excusat d’assistir-
hi per motius de salut.  
 
 
2.3. Informe d’altres membres de l’Equip 
 
No hi ha cap intervenció en aquest punt de l’ordre del dia. 
 
El president obre un torn d’intervencions i els membres de la Comissió fan diversos 
comentaris, entre d’altres, sobre si existeixen dades d’un possible descens 
d’estudiants i crèdits matriculats en les altres universitats del sistema universitari 
català; sobre la decisió de l’Equip de Govern respecte de l’aplicatiu Unikude; sobre les 
causes per les quals els estudiants es matriculen de menys crèdits; sobre els 
processos transversals d’avaluació del SIGQ dels centres, i sobre la possibilitat de 
reduir el nombre de places d’ingrés d’alguna titulació.  
 
 
 
3. Formació contínua 
 
3.1. Proposta de títols de màster propis i diplomes de postgrau de nova creació i 
elevació al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau 
 
La secretària tècnica de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre de dia i 
exposa el títol de diploma de postgrau que es presenta a informació. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la creació del nou títol de diploma de 
postgrau propi que s’annexa.  
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
3.2. Aprovació dels plans d’estudis de màster propis i diplomes de postgrau de nova 
creació i de renovació amb modificacions, per delegació del Consell de Govern 
 
La secretària tècnica de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre de dia i 
exposa les memòries dels diplomes de postgrau que es presenten a aprovació i a 
modificació, respectivament. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, el pla d’estudis del 
diploma de postgrau següent, amb la condició que els òrgans competents 
aprovin el títol corresponent, en els termes que s’annexen: 
 

 Diploma de Postgrau en Govern Obert Local: Transparència, Bon Govern 
i Participació Ciutadana  

 
Segon. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació del pla 
d’estudis del diploma de postgrau següent, en els termes que s’annexen: 
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 Diploma de Postgrau en Màrqueting Digital  
 

Tercer. Encarregar a la directora de l’Escola de Postgrau i de la Formació 
Contínua l’execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Quart. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 

 
 
3.3. Informació sobre nous cursos d’especialització 
 
La secretària tècnica de l’Escola de Postgrau presenta aquest punt de l’ordre de dia i 
exposa els cursos d’especialització que es presenten a informació.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Considerar-se assabentada de l’aprovació dels cursos d’especialització 
que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar a la directora de l’Escola de Postgrau i de la Formació 
Contínua el seguiment d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
 
4. Graus 
 
4.1. Aprovació d’un itinerari de simultaneïtat 
 
La cap de l’Oficina de Qualitat Docent presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica 
el contingut de l’itinerari de simultaneïtat d’estudis del grau en Sociologia i del grau en 
Ciència Política.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, l’itinerari de simultaneïtat 
d’estudis que s’annexa: 
 

 Grau en Sociologia i Grau en Ciència Política 
 

Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l’execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
4.2. Modificació d’un itinerari de simultaneïtat 
 
La cap de l’Oficina de Qualitat Docent presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica 
la modificació de l’itinerari de simultaneïtat d’estudis del grau en Enginyeria Electrònica 
Industrial i Automàtica i del grau en Enginyeria Mecànica. 
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Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la modificació de l’itinerari 
de simultaneïtat d’estudis que s’annexa: 
 

 Grau en Enginyeria Electrònica Industrial i Automàtica i grau en 
Enginyeria Mecànica 

 
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l’execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius i en garanteixi 
la difusió. 
 
 
4.3. Modificació de la denominació d’un títol de grau  
 
El president explica que títol de grau en Història, Política i Economia es va presentar a 
informació amb aquest nom a la sessió de la Comissió de 19 de setembre. En aquest 
sentit, afegeix que, després que l’equip del Vicerectorat assistís a una reunió a la 
Generalitat en la qual va copsar que el grau podria tenir dificultats per ser aprovat amb 
aquest nom, se’n va informar els promotors del grau, els quals van proposar la 
denominació d’Estudis del Món Actual. Continua explicant que l’equip es va reunir de 
nou i que va decidir tornar a la denominació original, perquè era més fidel al primer 
plantejament i reflectia la realitat del grau. Afegeix que es va informar els degans de 
les facultats implicades.  
 
El degà de la Facultat d’Economia i Empresa explica que la seva facultat sempre ha 
estat d’acord amb la denominació original, perquè recull millor el contingut del grau. El 
doctor Joan Carbonell demana que consti en acta la seva intervenció, i mostra la seva 
perplexitat pel fet següent. El nom originari del grau en Història, Política i Economia, a 
proposta del vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat (que adduí probables 
problemes de verificació a ANECA), es va canviar a Grau en Estudis del Món 
Contemporani en la sessió de la Comissió del dia 24 d'octubre. Ara, altra volta a 
proposta del vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat, es torna a recuperar 
el nom original. Fa notar la feina que han suposat aquests dos canvis, el segon 
aparentment gratuït; i demana quines han estat les causes d'aquest titubeig i aparent 
descoordinació.  
 
El president respon que l’Equip es va reunir en diferents ocasions i que en el moment 
en què es va revisar la nova denominació del títol es va pensar que la modificació del 
títol no era la millor opció, que entén que no és una situació agradable per a ningú i 
demana disculpes pel que ha passat. Afegeix que més que una manca de coordinació 
ha sigut una falta de previsió amb temps.  
 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la modificació del títol de grau que 
s’annexa.  
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
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5. Extinció de titulacions de màster universitari 
 
La cap de l’Oficina de Qualitat Docent presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica 
les titulacions de màster que es proposa suprimir.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Informar favorablement sobre la supressió dels títols de màster 
universitari que s’annexen.  
 
Segon. Elevar aquest acord al Consell de Govern perquè l’aprovi, si escau.  
 
 
 
6. Criteris de programació 
 
6.1. Aprovació de les tipologies docents de la UAB 
 
El president recorda que a l’anterior sessió de la Comissió es va presentar el 
document que recull les tipologies docents de la UAB, que hi va haver propostes 
concretes de canvis, i que es va retirar de l’aprovació. Continua explicant que s’ha 
revisat el document tenint en compte algunes de les propostes que van sortir i que es 
va contactar amb els centres per explicar-los els canvis. Afegeix que creu que el 
document té un consens suficient per aprovar-lo i que qualsevol activitat docent 
dirigida es pot incloure en aquestes tipologies.  
 
El president dona la paraula a la delegada de la rectora per al Personal Acadèmic, la 
qual explica que és un document similar al que es va presentar a la sessió anterior i 
que, respecte a les tipologies relacionades amb l’àmbit sanitari, hi ha hagut un canvi 
per tal de millorar el text. Afegeix que la resta de les tipologies docents recullen totes 
les possibilitats de tipologies que hi ha actualment. 
 
El president obre un torn d’intervenció i els membres de la Comissió fan diversos 
comentaris, entre d’altres, sobre que el document és excessivament detallat, atès que 
molts tipus de pràctiques especificades afecten només uns centres; sobre que es 
preveuen situacions d’excepcionalitat molt concretes, però que també s’haurien de 
preveure excepcionalitats en altres casos per tal que compti per a l’assignació de 
recursos; sobre l’exigència que tota l’assignatura hagi d’estar basada en la tipologia 
APB, quan hi ha assignatures la part de teoria de les quals no encaixa en aquesta 
metodologia; sobre la possibilitat d’incrementar la presencialitat de l’alumne, i sobre 
que hi hagi la possibilitat que es prevegin situacions molt particulars que no encaixen 
en el model i que es contemplin en ràtios diferents.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar les tipologies docents de la UAB. 
 
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l’execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
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6.2. Aprovació dels criteris de programació dels estudis de la UAB 
 
El president comenta que per tal de poder començar a programar l’oferta d’estudis del 
curs 2018-2019 s’han d’establir uns criteris de programació, i explica el contingut del 
document que es presenta a aprovació. Explica que el document recull una introducció 
genèrica, els criteris de la Generalitat per a la programació universitària que 
estableixen un grau d’eficiència que ha de complir un nombre mínim d’estudiants 
d’accés, un índex d’eficiència mínim i una valoració en l’acreditació per part d’AQU 
igual o superior a acreditat amb condicions. Així mateix, exposa que el document 
també conté uns criteris propis de la UAB, i que per establir-los s’ha agafat com a 
model el document marc d’arquitectura de les titulacions aprovat pel Claustre. Afegeix 
que es consideren estratègiques determinades propostes interdisciplinàries, així com 
propostes noves úniques o minoritàries a Catalunya, amb referents externs, que 
responguin a necessitats de la societat i que no suposin un increment de recursos. 
Continua explicant que consideren que els graus i els màsters únics en el sistema 
universitari no haurien de complir les condicions d’eficiència, i explica que hi ha uns 
criteris específics sobre la programació de graus. Pel que fa a les especificacions dels 
màsters, informa que per a la programació d’un màster s’ha de considerar la matrícula 
dels dos cursos anteriors tenint en compte el nombre mínim d’estudiants i si el màster 
dona accés al doctorat, és únic en el seu àmbit o és interuniversitari o Erasmus 
Mundus. Quant a la mida dels grups, el president exposa que en aquest document 
s’incorporen les tipologies docents de la UAB. Pel que fa a la presencialitat, n’explica 
la variació en funció del caràcter eminentment pràctic de la docència. Amb relació a les 
ràtios alumne/professor de les titulacions, transmet que es defineix com un quocient 
entre el nombre de crèdits matriculats a la titulació dividit per 60 i el nombre de 
professors equivalents a temps complet necessaris per posar en marxa la programació 
de la titulació i exposa les ràtios que ha d’assolir cadascuna de les titulacions. Per 
últim, quant a l’optativitat, el president explica el marc general de programació de les 
assignatures optatives i recorda que no es pot programar una assignatura amb una 
matrícula inferior a 10 estudiants al grau i a 5 estudiants al màster, i que l’optativitat es 
calcularà a partir del nombre d’estudiants a temps complet matriculat a les obligatòries 
del curs anterior.  
 
El president obre un torn d’intervencions, i els membres de la Comissió fan diversos 
comentaris, entre d’altres, sobre la possibilitat d’establir en determinats casos que es 
puguin incrementar recursos a les noves propostes d’estudis; sobre el càlcul de 
l’eficiència en determinats estudis; sobre que els estudis en Humanitats tinguin un 
tractament especial per tal que siguin sostenibles; sobre la regulació dels graus oberts; 
sobre les repercussions que tindria en el còmput de la docència del professorat el fet 
que no hi hagués desdoblament de grups; sobre la programació d’assignatures 
optatives que reben recursos externs; sobre l’aplicació del percentatge de 
presencialitat a assignatures amb pràctiques de laboratori; sobre la necessitat 
d’eliminar els exemples que es refereixen a estudis concrets del document; sobre la 
determinació dels percentatges de presencialitat i la seva aplicació; sobre la possibilitat 
d’establir ràtios més baixes en determinades titulacions en procés de revisió; sobre la 
modificació de la presencialitat de referència en les assignatures de teoria i sobre 
possibilitat d’utilitzar la presencialitat real per programar; sobre el canvi de criteri en la 
determinació de la presencialitat que estableix una obligatorietat en lloc d’una 
possibilitat; sobre la manca d’especificació del càlcul de la presencialitat en 
assignatures mixtes que combinen tipologies de tipus teòric i pràctic, i sobre la 
desprogramació d’assignatures optatives que no assoleixen el mínim d’alumnes 
matriculats i el còmput en la docència del professorat. 
 
El degà de la Facultat de Traducció i d’Interpretació demana que consti en acta que la 
seva facultat s’ofereix a col·laborar amb relació a la regulació dels graus oberts.  
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Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar els criteris de programació dels estudis oficials de la UAB.  
  
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l’execució i el seguiment d’aquests acords. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius i en garanteixi 
la difusió. 
 
 
6.3. Aprovació de la proposta de programació de màsters universitaris a la UAB per al 
curs 2018-2019 
 
El president explica que s’ha volgut separar l’aprovació dels criteris de programació, 
amb la voluntat que tinguin major durada, de la programació de màsters universitaris, 
la qual s’ha d’aprovar anualment. Explica la proposta de programació per al curs 2018-
2019, la qual està organitzada per facultats, conté la denominació del màster, indica si 
és interuniversitari o Erasmus Mundus, inclou les dades de matrícula dels cursos 
2015-2016, 2016-2017 i 2017-2018, i esmenta si surt a preinscripció per al curs 2018-
2019.  
 
El president obre un torn d’intervencions, i els membres fan diverses consideracions. 
El degà de la Facultat de Traducció i d’Interpretació demana si s’ha previst alguna 
actuació correctora en relació amb la situació del màster en Estudis Avançats de 
Llengua i Literatura Catalanes, el qual és estratègic però té una entrada inferior a 20 
estudiants. El degà de la Facultat de Filosofia i Lletres demana que la proposta del 
degà de la Facultat de Traducció i d’Interpretació sigui assumida per la Comissió, per 
tal que es puguin emprendre aquestes actuacions. Els membres de la Comissió es 
mostren d’acord amb la proposta, de tal manera que la Comissió d’Afers Acadèmics 
exhorta la coordinació del màster en Estudis Avançats de Llengua i Literatura 
Catalanes a proposar mesures amb l’objectiu que el màster assoleixi els mínims 
raonables d’eficiència. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar l’oferta de programació dels màsters universitaris de la UAB per 
al curs 2018-2019, en els termes que s’annexen. 
 
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat el 
seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
6.4. Aprovació de noves propostes de programació de grau per al curs acadèmic 2019-
2020 
 
El president presenta aquest punt de l’ordre del dia i explica que aquestes noves 
propostes de grau són degudes a situacions excepcionals. Pel que fa al grau en 
Estadística Aplicada, explica que és un grau interuniversitari amb la Universitat de Vic 
però que aquesta última ha denunciat el conveni i per tant, al passar a ser un grau 
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exclusivament de la UAB s’ha de modificar la memòria i sotmetre a una reverificació. 
Quant al grau en Ciències Ambientals, comenta que és un grau de la UAB però que 
l’equip deganal de la Facultat de Ciències ha proposat unes modificacions de caràcter 
substancial que també requereixen una reverificació. Afegeix que això no afecta a 
l’oferta de graus que ofereix la Universitat.  
 
El president dona la paraula al degà de la Facultat de Ciències, el qual explica que el 
canvi que han sofert les ciències ambientals des de l’aprovació del grau ha sigut molt 
gran i que s’ha considerat que convindria que s’aprovés com més aviat millor, per 
intentar que entri en la programació del curs 2019-2020.  
 
El president obre un torn d’intervencions, i els membres fan diverses consideracions 
sobre si hi ha un marge en el compliment dels calendaris establerts.  
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Aprovar les propostes de programació de grau de la UAB per al curs 
2019-2020 següents: 
 

 Grau en Estadística Aplicada (interuniversitari amb la UVIC – reverificació) 
 Grau en Estudis Ambientals (reverificació) 

 
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat el 
seguiment de l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
 
7. Concessió de premis extraordinaris de titulació, per delegació del Consell de Govern 
 
El president llegeix la proposta de premis extraordinaris del la Facultat de Ciències 
Polítiques i de Sociologia del curs 2016-2017. 
 
Per assentiment, la Comissió d’Afers Acadèmics acorda: 
 
Primer. Atorgar, per delegació del Consell de Govern, els premis extraordinaris 
de titulació per al curs acadèmic 2016-2017 que s’annexen.  
 
Segon. Encarregar al vicerector de Programació Acadèmica i de Qualitat 
l’execució i el seguiment l’acord primer. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerent d’Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
 
8. Assumptes de tràmit 
 
Els membres de la Comissió no plantegen cap qüestió en aquest punt de l’ordre del 
dia. 
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9. Torn obert de paraules 
 
El degà de la Facultat de Traducció i d’Interpretació demana quines facultats es veuen 
afectades per la renúncia d’un candidat a la plaça del concurs de gestors de la qualitat. 
El president respon que no disposa de la informació i la vicegerent d’Ordenació 
Acadèmica explica que la publicació a la seu electrònica de la UAB està prevista per a 
l’endemà.  
 
La degana de la Facultat de Veterinària exposa la situació en què es troba l’expedició 
d’alguns títols de màster i demana saber on ha hagut la davallada del sistema, atès 
que és difícil d’entendre que no es puguin expedir els títols d’un màster verificat a 
l’abril de 2016 perquè la DGU no n’havia permès la implantació i no estava inscrit al 
RUCT. La vicegerent d’Ordenació Acadèmica explica que un títol, un cop verificat, 
requereix l’autorització de la comunitat autònoma per poder-lo implantar, i que un cop 
rebuda l’ha d’aprovar el Consell de Ministres i ja es pot publicar en el RUCT. Continua 
explicant que en aquest cas l’autorització d’implantació per part de la DGU va sortir un 
any més tard, i que el Consell de Ministres va aprovar el títol el setembre de 2017. 
Afegeix que no se sap per què la DGU ha trigat tant de temps a elevar-lo al Consell de 
Ministres, que la DGU ha modificat els calendaris per tal d’evitar aquestes situacions, i 
que el Ministeri ha comunicat que s’haurà d’emetre un informe per justificar per què hi 
ha estudiants que han acabat un títol abans que se n’hagi autoritzat la implantació.  
 
 
 
A les 17.55 h, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc 
aquesta acta. 
 
 
 
La secretària Vist i plau 
 El president  
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